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§  89 FRN 2013/109 

Samordningsfunktion för Idrottslyftet läsåret 2013/2014 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja stöd till Nacka Idrottsallians med 190 000 kronor för att 
delfinansiera en samordningsfunktion för Idrottslyftet under läsåret 2013/2014 
 
Nacka Idrottsallians ska lämna in en skriftlig redovisning till Idrotts- och fritidsenheten 
senast den 2014-08-31. 

Ärendet 
Nacka Idrottsallians (NIA) har 2013-08-15 inkommit med en ansökan till fritidsnämnden 
om stöd gällande delfinansiering av en samordningsfunktion för Idrottslyftet. 
 
Idrottslyftet syftar till att fler barn och ungdomar ska upptäcka olika idrotter och att bli 
aktiva i idrottsföreningar. Idrottslyftet innebär att idrottsföreningar i samarbete med skolor 
erbjuder unga att vara med på idrottsaktiviteter. 
 
Nacka kommun har sedan 2007 årligen beviljat Nacka idrottsallians ekonomiskt stöd för att 
finansiera en samordningsfunktion för satsningen Idrottslyftet. Då det första beslutet togs 
beslöts även att stödet skulle omprövas inför varje nytt budgetår, men att nämnden rent 
principiellt avsåg att stödja Idrottslyftet med medel för samordningsfunktionen under den 
tid som satsningen skulle pågå.  
 
Idrotts- och fritidsenheten bedömer att samordningsfunktionen är viktig för att uppnå 
bästa effekt för de resurser som Idrottslyftet ger Nackas Idrottsföreningar. Enheten 
föreslår att fritidsnämnden beslutar att stödja en delfinansiering av en samordningsfunktion 
för skolans läsår 2013/2014 med 190 000 kronor.  

Ekonomiska konsekvenser 
Medel för satsningen av en samordningsfunktion för Idrottslyftet finns budgeterade inom 
fritidsnämndens ram för stöd till utveckling av fritidsverksamhet.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-08-30 
Bilaga 1 Ansökan från Nacka Idrottsallians (NIA) avseende fortsatt projektbidrag 
Bilaga 2 Information om Idrottslyftet i Nacka år 6 inklusive resultat för år 6 och år 5 
Bilaga 3 Sammanfattande verksamhetsbeskrivning, tidplan och schemaläggning avseende 

 ansökan om idrottslyftsmedel för höstterminen 2013 från Nätverket i Nacka kommun.  
Bilaga 4 Vad är Idrottslyftet?         - - - - -  
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§  90 FRN 2012/114 

Fritidsnämndens tertialbokslut 2, 2013 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer tertialbokslut 2 för perioden januari-augusti år 2013 

Ärendet 
Fritidsnämnden redovisar verksamhetsresultat, insatta resurser, ekonomisk redovisning per 
verksamhet samt en investeringsredovisning. 
 
Fritidsnämnden har till och med augusti haft 5 protokollförda sammanträden, varav ett 
sammanträde var förlängt för att lägga tonvikt vid nämndens arbete med risk- och 
väsentlighetsanalys om uppfyllelsen av nämndens målområden. Nämnden besökte i april 
olika fritidsverksamheter och anläggningar och ett av sammanträdena inleddes med en 
öppen frågestund för allmänheten samt var i övigt öppet för allmänheten att närvara. 
Nämnden har haft en utbildning om nämndens arbetsordning som resulterat i nytt förslag 
till nämndens arbetsordning. Förslaget har hanterats i nämnden såsom informationsärende 
för att därefter diskuterats vid nämndens förlängda arbetskväll i samband med nämndens 
risk- och väsentlighetsanalys.  
 
Fritidsnämnden redovisar en positiv helårsprognos om 2,3 mnkr vilket beror på lägre 
kapitalkostnader i och med att investeringsprojekt avslutats något senare än beräknat (0,7 
mnkr) samt lägre hyreskostnad med 1,6 mnkr för Tattby ishall som inte har kunnat 
användas av verksamheterna under första halvåret. Nämnden har tagit initiativ till att utreda 
olika handlingsinitiativ för Näckenbadet samt en jämförelse om ridverksamheter i Nacka. 
Dessa utredningar är inte budgeterade men bedöms rymmas inom nämndens helårsbudget.  
 
Såväl skötseln och ökat underhåll av idrottsanläggningarna har kommit och när det gäller 
investeringarna kan konstateras att flera av tidigare beslutade projekt nu kommit igång.  
 

• Boovallen: Här har kommunens äldsta konstgräsplan fått nytt konstgräs och bygget 
av nya omklädningsrum och förråd pågår och beräknas vara klart i oktober 2013.  

• Vid Skuru skolans tidigare gymnastiksalar pågår sista etappen för att anpassa 
lokalerna för kampsportsverksamhet. Lokalerna beräknas vara klara i oktober 2013. 

• BMX cykelbana Myrsjö IP. Den första etappen av Myrsjö idrottsplats förnyelse 
startade i juni och bedöms bli klar under september 2013. 

• Tidigare stopp för verksamheterna i Saltsjöbadens ishall har kommit igång under 
augusti. Felen har avhjälpts såsom garantiåtagande av entreprenören. 
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Forts § 90 
 
Internkontroll har utförts enligt nämndens beslutade plan. Internkontrollen visar att 
samtliga 27 delegationsbeslut har anmälts till nämnden i rätt tid. Vid varje tertial skall 
verksamheterna redovisa inkomna synpunkter och hur de har hanterats. Kontroll visar att 
beslutade regelverk för aktivitetsstöd till föreningar efterlevs. 
 
Vid tidigare stickprovskontroller av faktura attester framkom brister i verksamheten och 
uppföljning under tertial 2 visar förbättringar och ytterligare åtgärder kommer att vidtas 
inom verksamheten. Vid kontroll 2013 har avtalstroheten ökat till 77 % vilket är en 
förbättring jämfört med 2012 (62%). Samtliga fakturor har attesterats av rätt 
beslutsattestant enligt vidaredelegering. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse  2013-09-04 
Bilaga 1 Resursfördelning, ekonomisk uppföljning per verksamhet  
Bilaga 2 Investeringsredovisning 
Bilaga 3 Internkontroll 2013 
 
 
- - - - - 
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§   91 FRN 2013/62-041 

Fritidsnämndens rambudget 2014-2016 

Beslut 
1. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa budgetramar för 2014 -

2016  enligt kommunstyrelsens förslag samt med en ytterligare utökad budgetram 
med 3,4 mnkr enligt resursfördelning.  

2. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om de strategiska målen 
3. Fritidsnämnden föreslår att de av nämnden föreslagna investeringar enligt separata 

tjänsteskrivelser beslutas av kommunfullmäktige 
4. Fritidsnämnden föreslår att kommunfullmäktige noterar information om att en 

dialog om samverkansavtal pågår med Tollare folkhögskola beträffande mark och 
byggnader för idrott. 

5. Fritidsnämnden föreslår en oförändrad kollotaxa och daglägertaxa för 2014  
6. En förnyad handlingsplan för utomhusaktiviteter såsom, motionsspår, elljusspår, 

utegym och spontanidrott samt en omarbetad plan för fler och förnyade lekplatser 
utarbetas under 2014. 

Ärendet 
Nämnden har genomfört en risk och väsentlighetsanalys och kommit fram till väsentliga 
områden för nämnden att lägga fokus på under 2014 är 
 

• att fritidsanläggningar som är efterfrågade av medborgarna ska vara välskötta 
• att pojkar och flickor ges lika förutsättningar för fritidsaktiviteter  
• att personer med funktionsnedsättning ges ökade fritidsmöjligheter  
• att främja föreningarnas arbete med värdegrunder och medvetet ledarskap 

Insatta resurser 
Fritidsnämnden föreslår en ytterligare utökad budgetram med 3 350 tkr 
Budgetramar enligt fritidsnämndens förslag år 2014-2016 
 

• År 2014 med 139 716 tkr 
• År 2015 med 142 897 tkr 
• År 2016 med 145 606 tkr 

 

Ekonomiska direktiv och tidplan 
Kommunstyrelsen beslutade den 17 juni 2013, Dnr KFKS 2013/182-040, om att 
budgetdirektiv och ramar utgör grunden för de förslag som nämnder, M&H-enheter 
och produktionsverksamheter ska redovisa senast den 25 september 2013.  
Nämndernas förslag till mål och budget ska i förekommande fall omfatta förslag till 
ändringar i taxor och innehålla förslag om checknivåer. 
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Forts § 91  
 
Följande särskilda uppdrag inför mål och budget 2014-2016 beslutades av 
kommunstyrelsen som gäller finansieringsnämnderna:  
a. Finansieringsnämnderna ska i sitt förslag till mål och budget beskriva för relevanta 
verksamheter, volymutvecklingen (antal) för åren 2012 till 2016, specificerat på demografi 
och efterfrågan.  
b. Finansieringsnämnderna ska eftersträva att indikatorer som mäter måluppfyllelse, 
avseende insatta resurser och verksamhetsresultat, bör innehålla jämförelser med andra 
kommuner. 
c. Nämnder med investeringsbudget ska i sitt förslag till mål och budget beskriva och 
analysera hur investeringsutgifterna på lång sikt kan begränsas samt att göra bedömningar 
av risk för avvikelser mot projektbudgeten.  

Fritidsnämndens ram enligt kommunstyrelsens beslut i juni 
Kommunstyrelsen beslutade om ramar för fritidsnämnden för åren 2014 - 2016  
med en generell pris- och lönekompensation för år 2014 - 2016 på 1,0 procent vilket 
innebär en justering på 1350 tkr. Vidare beslöt kommunstyrelsen att godkänna en 
uppräkning för 2014 med 4 250 tkr för ökade volymer och kapitalkostnader enligt 
Fritidsnämndens ramärende den 15 maj 2013 FRN 2013/62-041,§40  
 
Sammantaget innebär detta att beslutade budgetramar för fritidsnämnden uppgår för resp. 
år enligt följande: 

• År 2014 med 136 366 tkr 
• År 2015 med 139 547 tkr 
• År 2016 med 142 256 tkr 

1. Ansvar och uppgifter  
Fritidsnämnden ansvarar för kommunens fritidsanläggningar, lekplatser, lokal 
fritidsverksamhet samt för kommunens kontantstöd till föreningar som bedriver 
verksamheter för barn och ungdom, för personer med viss funktionsnedsättning och/eller 
handikappade samt seniorer i pensionärsföreningar. 

2. Väsentliga områden 
Nämnden har genomfört en risk och väsentlighetsanalys och kommit fram till väsentliga 
områden för nämnden att lägga fokus på under 2014 är 
 

• att fritidsanläggningar som är efterfrågade av medborgarna ska vara välskötta. 
• att pojkar och flickor ges lika förutsättningar för fritidsaktiviteter  
• att personer med funktionsnedsättning ges ökade fritidsmöjligheter  
• att främja föreningarnas arbete med värdegrunder och medvetet ledarskap 
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Forts § 91 
 
Under 2014 avser nämnden att vidga sin analys om flickors motion och idrottande. 
Undersökningarna om flickor behöver fördjupas då nationella studier visar att flickor med 
utländsk härkomst deltar i färre fritidsaktiviteter jämfört med andra flickor och pojkar. 
Flera studier visar att fler flickor hoppar av idrottandet i större utsträckning än pojkar, 
under tidigare år. Fler studier visar också att flickor och pojkar lämnar idrottande alternativt 
sin fritidsaktivitet i mycket unga åldrar. Hur detta ser ut i Nacka behöver undersökas. 
Nämndens mål om tillgängligt fritidsutbud för alla innebär att Nacka behöver öka vidga 
och bredda sin kunskap så att nackabor fortsätter att både ta del av nackas fritidsutbud men 
också initierar utbud för de som i mindre grad deltar i fritidsaktiviteterna. 

Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade, med instämmande av Louise Granath (FP), följande tillägg på 
sidan 4 i ram och budget under stycke - 3. Samlad analys av mål och läge. 
”En förnyad handlingsplan för utomhusaktiviteter såsom, motionsspår, elljusspår, utegym 
och spontanidrott samt en omarbetad plan för fler och förnyade lekplatser utarbetas under 
2014. ” 
 
Mattias Qvarsell (S) meddelade att socialdemokratiska partiet inte deltog i beslutet med 
hänvisning till eget budgetförslag i kommunfullmäktige. 
 
Louise Ollivier (MP) meddelade att miljöpartiet inte deltog i beslutet med hänvisning till 
eget budgetförslag i kommunfullmäktige. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut med Lars Berglunds tilläggsyrkande 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-12 
Bilaga Investeringsredovisning 

Protokollsanteckning 
Louise Granath (FP) lät anteckna följande till protokollet angående Lars Berglunds 
tilläggsyrkande. 
"Folkpartigruppen kommer vid det fortsatta arbetet med nämndens internbudget för 2014 
särskilt prioritera möjligheter till spontanidrott och upprustning av lekplatser. 
Det är angeläget att främja utomhusaktiviteter och goda möjligheter till spontanidrott. 
Under året bör en genomgång göras av hur befintliga satsningar så som elljusspår och 
motionsspår är underhållna. 
Nackas lekparker behöver bli fler och befintliga parker ska rustas. En snabbare åtgärdsplan 
för restaurering och en plan för nybyggnad behöver tas fram under 2014." - - - - - -   
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§ 92 FRN 2013/28-332 

Utökad ram - Duvnäs-Utskog - lekpark 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anslå  9 mnkr dvs. ytterligare 5 mnkr för 
etapp 2 avseende etapp 2 beträffande re- investeringsprojektet Duvnäs utskog lekpark. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2009/234-041, §227, om förnyelse av parken i Duvnäs 
Utskog med 3 mnkr. Fritidsnämnden beslöt den 15 maj 2013 att tillstyrka medel om 
ytterligare 1 milj kronor för att tillgänglighetsanpassa lekparken. Kommunfullmäktige 
fastställde den 17 juni 2013 fritidsnämndens Beslut vilket innebar att investeringsbudgeten 
ökade till 4 mnkr. 
 
Fritidsnämnden beslöt den 28 augusti 2013 att anta anbudsgivare för byggnationen av 
lekplatsen och arbetena med lekplatsen förväntas därmed ske under hösten 2013. Av 
utgiftsskäl vid tidigare beslut behövdes investeringen delas upp i 2 steg men arbetena med 
att upprusta för de något äldre barnen är brådskande och projekteringsarbete och 
upphandling bör därför ske i direkt anslutning till de arbeten som nu startar i lekparken.  
 
I bostadsområdet finns många barn, både i unga åldrar men också i de åldrar då barnen har 
stort behov av fysisk aktivitet. I området invid parken finns barn i förskolor och skolor.  
 
Park och naturenheten föreslår att ytterligare 5 mnkr avsätts för att rusta återstående delar 
av lekparken i Duvnäs – utskog. 

Tidigare beslut 
Kommunfullmäktige beslutade 2009/234-041, §227, om förnyelse av parken i Duvnäs 
Utskog med 3 mnkr. Fritidsnämnden beslöt den 15 maj 2013 att tillstyrka medel om 
ytterligare 1 milj kronor för att tillgänglighetsanpassa lekparken. Kommunfullmäktige 
fastställde den 17 juni 2013 fritidsnämndens Beslut vilket innebar att investeringsbudgeten 
ökade till 4 mnkr. 
 
Fritidsnämnden beslöt den 28 augusti 2013 att anta anbudsgivare för byggnationen av 
lekplatsen. 

Utbyggnad är indelad i 2, etapp 1 startar nu 
Ombyggnaden av lekplatsens första etapp har precis upphandlats enligt Lagen om offentlig 
upphandling. Detta innebär att arbetena med lekplatsen kommer att starta så snart som 
kontrakt färdigställts och arbetsplanering är gjord. När denna etapp är klar återstår att  
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Forts § 92 
 
rusta lekbollplanerna intill. Det har även framförts fler önskemål, som t ex att få en 
pulkabacke och att en park för alla skapas, som är attraktiv.  
 
Det mesta i lekparken är uttjänt och i området bor många barn och invid lekparken finns 
både förskola och skola. Under programarbetena har två perspektiv lyfts fram. Det ena 
perspektivet utgår från de yngsta barnens behov och det är den del som avser första 
etappen och som således kommer att börja nu. Den andra etappen har de något äldre 
barnen (+ 6-7 år) som utgångspunkt och de barnen behöver annan utformning av miljön 
för att de ska stimuleras till fysiska rörelser och kreativitet. Av utgiftsskäl vid tidigare beslut 
behövdes investeringen delas upp i 2 steg men arbetena med att upprusta för de något äldre 
barnen är brådskande och projekteringsarbete och upphandling bör därför ske i direkt 
anslutning till de arbeten som nu startar i lekparken.  
 
Park och naturenheten föreslår att ytterligare 5 mnkr avsätts för att rusta återstående delar 
av lekparken i Duvnäs – utskog. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse   2013-09-09 
Bilaga Program 
 
 
- - - - - 
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§  93 FRN 2013/117 

Investeringar för energibesparing och förbättring 
driftparametrar inom befintliga idrottsanläggningar 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktlige att anslå 3 miljoner kronor, en miljon/ år 
avseende verksamhetsanknutna investeringar inom befintliga idrottsanläggningar åren 
2014-2016. 

Ärendet 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktlige att anslå 3 miljoner kronor, en miljon/år 
avseende verksamhetsanknutna investering inom befintliga idrottsanläggningar. Orsaken till 
nämnden förslag är att flera av idrottsanläggningarna nu är ålderstigna och i stort behov av 
att effektivisera energiförbrukningen samt förbättra driftparametrar. 
 
Alternativet till investeringsåtgärder är att ökad energiförbrukning/driftkostnader inte 
innebär ökad kvalité av idrottsmiljö inom idrottsverksamheterna. 

Bakgrund 
Enligt EU beslut, från 2015 kommer kvicksilver lampor inte användas inom EU. Älta 
ishalls belysningssystems lampor innehåller kvicksilver och därför behöver de bytas till 
andra lampmodeller, men i detta fall höjer detta driftkostnader samt energiförbrukningen. 
För att sänka energiförbrukning och drift kostnader och samtidigt öka belysningsnivå är 
den bästa varianten att Älta Ishalls belysningssystem byts till LED belysningssystem.  
Samtidigt, finns ett stort behov av att effektivisera luftbehandlingssystemets styrning i Älta 
Ishall och Saltsjöbadens Ishall. Det innebär att man förbättrar luftkvalitet i ishallarna och 
miljön i ishallarna samt ger en minskad energiförbrukning.  
 
Styrningen av belysningssystem på några idrottsplatsers behöver förbättras. Dessa 
belysningssystem kommer att bytas ut till LED belysningssystem. 
 
Ishallars kylanläggningars styrsystem behöver förbättras vilket kommer att resultera i att 
minska energiförbrukningen i ishallarna, höjd iskvalité och sänkta driftkostnaderna.  
Samtidigt kommer det att förlänga anläggningars driftstid/livslängd. 

Ekonomiska konsekvenser 
Denna investering innebär: 

- Belysningssystems livslängd ökar samt sänker driftkostnader och miljöpåverkan, 
- Effektivisering av luftbehandlings systemens styrsystems kommer att förbättra 

idrottsmiljö i ishallarna samt minska energiförbrukningen, 
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-  
Forts § 93 
 

- Effektivisering av kylanläggningars styrsystem kommer att höja säkerheten i 
kylanläggnings styrsystem, anläggningarnas livslängd samt minska 
energiförbrukningen, 

- Effektiviseringen kommer att förbättra drift och underhålls arbetsmiljö. 
Återbetalningstid kan bli ca 5 år. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20130911 
 
 
 
- - - - - 
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§  94 FRN 2013/115 

Omfördelning av investeringsmedel, Björknäs 
idrottsplats 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att 1 mnkr 2014 tas i anspråk av 
tidigare beslutade medel för investeringar på Björknäs idrottsplats för en förstudie om 
geotekniska förutsättningar för omläggning av löparbanor och naturgräsplan. 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt den 22 september 2011, § 91, om en investeringsram för år 2016 att 
användas för Björknäs idrottsplats m omläggning av löparbanor och naturgräsplan. 
Kommunfullmäktige fastställde vid sammanträde 19 november 2012, p 16, projektets 
budgetram om 15 mnkr att ta i anspråk 2016. 
 
Beslutade investeringsmedel 
Projektbenämning Prognos 2013 Prognos 2014 Prognos 2015 Prognos 2016 
Björknäs IP 0 0 0 -15 000 
Omfördelade 
investeringsmedel 

    Björknäs IP 0 -1 000 0 -14 000 
 

Skäl för beslut 
För att få bra förutsättningar för ett effektivt genomförande av det omfattande 
omläggningsarbetet, behövs en grundlig geoteknisk undersökning av markförhållanden 
genomföras i ett tidigare skede än det budgeterade. En tidigareläggning av förstudierna 
innebär att de planerade arbetet kan förberedas och utföras effektivt och inom utsatt tid. 
 
Ett annat skäl till att förstudierna är att det finns ett behov av att öka precisionen i 
beslutsunderlaget. Målet är att avvikelserna ska minskas och få bättre överstämmelse mellan 
beslutad investeringsram och verkligt projektkostnad. Projektavvikelserna kommer 
sannolikt inte att försvinna då det i flera fall saknas tidigare ritningar på elkablar, 
markbeskaffenheter mm. Avsikten är att öka kvaliteten på beslutsunderlagen i ett tidigare 
skede jämfört med de situationer som kan uppstå när byggnationerna redan är i gång. 
Provtagningar i mark mm visar hur det ser ut på precis den punkten man borrar eller 
gräver. Alltför omfattande förundersökningar anses i många fall inte vara tillräckligt 
kostnadseffektivt. För många provgrävningar/borrningar går inte alltid heller att utföra i 
praktiken då anläggningarna används varje dag av barn och unga i skolan eller i 
föreningslivet. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-11 
 
 
- - - - - 
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§ 95 FRN 2013/79-001 

Förslag – fritidsnämndens arbetsordning 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att anta upprättat PM såsom fritidsnämndens arbetsordning. 
 
Fritidsnämnden beslutar att en utvärdering av arbetsordningen ska genomföras senast 31 
maj 2014. 

Ärendet 
Med anledning av den översyn av nämndens riktlinjer som initierats av kommunstyrelsen i 
mars 2013 finns det behov att belysa vilken arbetsordning som ska gälla för fritidsnämnden 
och dess ledamöter och ersättare. Nämndens ledamöter inledde arbetsprocessen med en 
nämndutbildning i mars och i april uppdrogs till natur- och fritidsdirektören att upprätta 
förslag till nämndens arbetsordning. Ett förslaget behandlades i nämnden som information 
vid fritidsnämndens sammanträde den 19 juni i syfte att ett slutligt förslag skulle diskuteras 
vid nämndens arbetsmöte den 28 augusti.  
 
Det kan konstateras att det finns många likheter mellan styrelsearbete i näringslivet och 
politiska nämnder i den offentliga verksamheten men det finns också några skillnader. 
 
Generellt är det ett ansvarsfullt uppdrag att vara ledamot och ersättare i en politisk nämnd. 
Uppdraget kräver tid och engagemang. I en nämnd är alla ledamöter lika men ordförande 
är nämndens ordningsperson. När det gäller beslut fattar nämnden kollektivt beslut. Vilket 
innebär att nämnden har hela ansvaret för fattade beslut och att ingen enskild ledamot i 
nämnden kan t.ex. ge en tjänsteman order. En nämnds arbete är i mångt och mycket 
resultatet av ett lagarbete, med en politisk dimension.  Varje nämnd är sitt eget team – och 
precis som att många lag tränar på att vara ett lag – kan en nämnd behöva stöd och träning 
för att bli bättre på att vara nämnd.  
 
Genom att beskriva vilka styr- och kontrollfunktioner fritidsnämnden har samt vilka 
arbetsformer, tidsordning och begrepp som normalt används under beslutsfattande är 
ambitionen, att detta förslag till arbetsordning för fritidsnämnden ska underlätta och stödja 
ledamöternas och ersättarnas uppdrag i nämnden. Inledningen av denna översyn var en 
gemensam utbildning för nämndens ledamöter i mars 2013. I april uppdrogs till natur- och 
fritidsdirektören att återkomma med ett skriftligt förslag till nämndens arbetsordning. 
Ärendet är i detta skede information till nämnden och avsikten är nämnden ska besluta om 
sin arbetsordning under hösten 2013. 
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Forts § 95 

Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade bifall till förslag till beslut. 
 
Mattias Qvarsell (S) yrkade i första hand återremiss för att arbeta in ändringar och tillägg 
enligt bilaga 1 i protokollet. 
I andra hand yrkade Mattias Qvarsell bifall till förslag till beslut. 
 
Louise Ollivier (MP) yrkade bifall till förslag till beslut med ändringen att det i stycket 
gällande politisk beredning tydligt ska framgå att varje parti med ordinarie ledamöter kan 
närvara på den politiska beredningen. 
 
Louise Granath (FP) yrkade att en utvärdering av arbetsordningen genomförs senast 31 
maj 2014. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde först proposition på återremissyrkandet och fann att nämnden avslog 
det. 
 
Därefter ställde han yrkandet om bifall till förslag till beslut mot Louise Olliviers 
ändringsyrkande och fann att nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Slutligen biföll nämnden Louise Granaths tilläggsyrkande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-02 
Bilaga PM- Fritidsnämndens arbetsordning 

Protokollsanteckning 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande till protokollet 
” I stycket Politisk beredning vill vi lyfta problematiken med att den politiska insynen 
riskerar att minskas då samtliga partier inte finns representerade från nämnden vid den 
politiska beredningen som sker cirka en vecka före nämndens sammanträde. Vid den 
politiska beredningen möts föredragande tjänstemän och politiker och går igenom de 
ärenden som nämnden ska fatta beslut om vid nämndens möte. Detta ger en god insikt och 
möjlighet för samtliga parter att förbereda material och kunna ta väl förberedda/grundade 
beslut.  
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I den arbetsordning som beslutats av alliansen i majoritet, ges endast de partier som finns 
representerade i nämndens presidium, en möjlighet till reflektion och förberedelse inför 
beslut. I Fritidsnämnden betyder detta att ledamöter från 5 av 8 partier inte får denna 
möjlighet. 
 
En involverad och väl insatt nämnd bestående av fritidspolitiker behöver ett modernt och 
inkluderande ledarskap på där det finns möjlighet att ställa frågor, tid till reflektion och där 
den breda kompetensen som återfinns hos nämndens ledamöter används för att få tillstånd 
välgrundade och hållbara beslut. Skrivningen som återfinns gällande Politisk beredning 
visar inte på ett tryggt och modernt ledarskap.  
 
Fritidsnämndens har tidigare fått kritik för att lämna ut sena handlingar inför beslut, kort 
om tid för ledamöter att lämna in protokollsanteckningar och att nämndens möten inte är 
öppna för insyn från allmänheten (en majoritet av de ärenden som beslutas i nämnden är av 
den art att de kan diskuteras för öppen ridå). Miljöpartiet anser att den styrande majoriteten 
fortsätter strypa den demokratiska ordningen genom att i styrande dokument stänga till den 
politiska beredningen för samtliga partier.” 
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§ 96  FRN 2013/67 

Upphandling av drift av Näckenbadet och Nacka simhall  

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för upphandling av driften Näckenbadet 
och Nacka simhall enligt tjänsteskrivelsens bilaga daterad 2013-08-30.  

Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt den 15 maj 2013, § 46, att uppdra åt idrotts- och fritidsenheten att ta 
fram underlag för att genomföra en upphandling av driften av Näckenbadet och Nacka 
simhall. Förfrågningsunderlaget ska fastställas av fritidsnämnden.  
 
Efter att förfrågningsunderlaget har fastställts av nämnden kommer upphandlingen att 
annonseras. I och med det kan leverantörer lämna in anbud. Fritidsnämnden kommer vid 
ett senare tillfälle fatta beslut om vilken entreprenör som kommer att tilldelas uppdraget att 
driva simhallarna. En entreprenör kan överta ansvaret för driften av simhallarna från och 
med den 1 augusti 2014.  
 
Förhandlingar med de fackliga organisationerna Vision och Kommunal har genomförts 
den 29 augusti 2013 enligt MBL § 11.   

Upphandlingsprocessen 
Hela upphandlingsarbetet är sekretessbelagt och endast de som skrivit på en 
sekretessförbindelse och inte är jäviga kan ta del av handlingar och delta i arbetet. En 
tjänstemannagrupp har arbetat fram ett förfrågningsunderlag som presenteras som en 
bilaga till denna tjänsteskrivelse för de ledamöter som skrivit på en sekretessförbindelse och 
inte är jäviga.  
 
Efter att förfrågningsunderlaget har fastställts kommer upphandlingen att annonseras enligt 
Lagen om offentlig upphandling. I och med det kan leverantörer lämna in anbud. Först 
efter att anbudstiden har gått ut kommer anbuden att öppnas. Därefter kommer de anbud 
som har kommit in att utvärderas av en utvärderingsgrupp som består av tjänstemän.  
Tjänstemännen kommer presentera utvärderingen och ett Beslut för fritidsnämnden. 
Nämnden ska då besluta om vilken anbudsgivare och anbud som ska antas. Detta 
formaliseras enligt Lagen om offentlig upphandling så att tilldelningsbeslut lämnas till den 
anbudsgivare som är mest fördelaktig för kommunen utifrån utvärderingen. Tidplanen i 
upphandlingsprocessen innebär att en entreprenör kan överta ansvaret för driften av 
simhallarna från och med den 1 augusti 2014.  
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Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade bifall på förslag till beslut. 
 
Mattias Qvarsell (S) yrkade i första hand återremiss för att arbeta in synpunkter enligt bilaga 
2 i protokollet. I andra hand yrkade Mattias Qvarsell (S) avslag på förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde först proposition på återremissyrkandet och fann att nämnden avslog 
det. 
 
Därefter ställde han bifall till förslag till beslut mot avslagsyrkandet och fann att nämnden 
biföll förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-08-30 

Reservation 
Mattias Qvarsell (S)  reserverade sig mot beslutet för socialdemokraternas räkning. 
”Använd våra badhus och fritidsanläggningar för att förbättra nackabornas folkhälsa. Det 
ger oss en friskare och lyckligare befolkning samt rustar oss för ett gott arbetsliv. Ge nackas 
barn och unga tillgång till grundläggande simundervisning. Detta måste vara 
utgångspunkten när man driver en simhall, oavsett om den drivs i kommunal eller privat att 
regi.  
 
Vi accepterar inga kostnadsdrivande upphandlingar. En effektiv ekonomi rymmer inga 
vidlyftiga vinster. Därför måste transparens och insyn säkerställas. Nackabornas framtid, 
fritidspolitikens framtid och badhusens framtid bygger på att vi utvecklar goda samarbeten 
mellan kommunen, föreningsliv, medborgare och simhallsentreprenören. ” 

Protokollsanteckning 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
” Miljöpartiet har under våren 2013 i en protokollsanteckning påpekat vikten av att 
kommunen vid förfrågningsunderlaget till driften av simhallarna visar tydligt att kommande 
entreprenör ska ha med ett hållbarhetstänk:  
använda miljömässigt hållbara material vid underhåll, utveckling och vid drift av  
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verksamheten ha ett socialt och lokalt hållbart förhållningssätt genom att vara öppen för att 
personer långt från arbetsmarknaden får möjlighet att arbeta/praktisera inom 
organisationen samt arbeta med lokala företag och organisationer 
 
Miljöpartiet konstaterar att dessa faktorer inte på något sätt tagits upp i 
förfrågningsunderlaget utan att kommunen fortsatt att använda sig av traditionella 
formuleringar utan att hållbarhetsfrågorna får plats vilket är mycket beklagansvärt.” 
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§  97 FRN 2010/134 

Ekonomiskt bidrag till Tjejverkstan 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Inför 2013 har föreningen Mötesplats Järlahuset framfört att föreningen behöver ökat 
bidrag för att finansiera Tjejverkstan. Föreningen uppger att skälet till detta är att 
föreningen nu får mindre bidrag för lönebidragsanställda från arbetsförmedlingen jämfört 
med tidigare.  
 
Föreningen har framfört att de behöver ett långsiktigt beslut av kommunens finansiering 
för innevarande år och kommande två år vid fritidsnämndens sammanträde den 18 
september 2013. Om ett sådant beslut inte kommer att fattas menar föreningen att den kan 
behöva besluta att avveckla verksamheten. 
 
Fritidsnämnden beslöt den 19 juni 2013 att diskutera med föreningen vilka möjligheter det 
fanns att bedriva någon öppen fritidsverksamhet för flickor för de pengar som nämnden 
beslutat att ersätta föreningen med. Vid samma tillfälle beslöt nämnden att en fördjupad 
granskning av föreningens ekonomi skulle genomföras för att få ökad kunskap om hur 
tidigare beslutade bidrag har använts och fördelats på olika kostnader. Nämnden beslöt 
även att idrotts- och fritidsenheten skulle undersöka om det är möjligt att omfördela medel 
i budgeten för möta föreningens fråga om utökat bidrag. 
 
I samband med att fritidsnämnden tog över ansvaret för Tjejverkstan från 
kommunstyrelsen ökade kommunens bidrag från 500 000 kronor till 1 200 000 kronor. 
Inför 2011 höjdes bidraget med 1,5 %, vilket är samma höjning som övrig utförare av 
öppen fritidsverksamhet fick detta år. Inför 2012 höjdes bidraget med 2,6 % vilket var en 
högre höjning än övriga utförare av öppen fritidsverksamhet.  
 
Den ekonomiska granskningen har inte kunnat slutföras då föreningen inte visat upp 
efterfrågade handlingar i tillräcklig omfattning. Föreningen har inte heller redovisat vilka 
kostnader de menar att de kommer ha för 2015. Därmed är det för närvarande inte möjligt 
att bedöma om de villkor föreningen efterfrågar är rimliga. Mot bakgrund av detta anser 
idrotts- och fritidsenheten att det för närvarande inte är möjligt föreslå att föreningen ska få 
ytterligare bidrag för verksamheten Tjejverkstan. 
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Enhetens synpunkter  
Då den ekonomiska granskningen inte kunnat slutföras anser enheten att det inte är möjligt 
att för närvarande föreslå att föreningen Mötesplats Järlahuset ska få ytterligare ersättning 
för verksamheten Tjejverkstan. Innan ett förslag kan tas fram måste den ekonomiska 
granskningen slutföras. Föreningen måste även ha inkommit med beräkningar av 
verksamhetens kostnader för 2014 och 2015.  
 
Enheten bedömer att de bör finnas möjligheter att samordna någon form av riktad öppen 
fritidsverksamhet för flickor i åldern 12 – 18 år med annan öppen verksamhet, om någon 
av parterna anser att överenskommelsen med befintliga villkor inte kan slutföras.  

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Louise Granath (FP) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09- 
Bilaga 1 Skrivelse från föreningen Mötesplats Järlahuset, Redogörelse för 
uppdragsersättning Tjejverkstan  
Bilaga 2 Överenskommelse mellan Nacka kommun och föreningen Mötesplats Järlahuset 
om verksamheten Tjejverkstan för tiden 2011 – 2015 
Bilaga 3 Tjänsteanteckning 20130918 
Bilaga 4 Brev från MFJ 20130916 
Bilaga 5 Svar på FMJ brev 20130916 
 
 
- - - - - 
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§  98 FRN 2013/112 

Upphandling av fritidsgårdsverksamhet i Orminge 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att avtalsperioden för kommande upphandling av 

fritidsgårdsverksamhet i Orminge ska vara från 2014-01-01 till 2016-12-31 med 
möjlighet att förlänga avtalet i ytterligare två år till längst 2018-12-31. 

2. Ersättningen för uppdraget för 2014 är maximalt 3 060 000 kronor, med villkoret att 
om entreprenörens lokalhyra är lägre än 550 000 kronor minskas ersättningen med 
motsvarande belopp. 

3. Ersättningsbeloppet för verksamheten ska räknas upp årligen. Detta index baseras 
- till 80 % med utgångspunkt från förändring i det av statistiska centralbyrån fastställda 

arbetskostnadsindex för anställd i privat sektor (AKI) kolumn R (kultur, nöje, fritid) 
- till 20 % med utgångspunkt från utgångspunkt från konsumentprisindex (KPI) 
4. Fritidsnämnden fastställer förfrågningsunderlaget innan upphandlingen annonseras. 

Ärendet 
Inför en kommande upphandling av fritidsgårdsverksamhet i Orminge är det lämpligt att 
vissa förutsättningar är beslutade innan ett förfrågningsunderlag arbetas fram.  
 
Fritidsgårdsverksamheten i Orminge har upphandlats vid flera tillfällen. För närvarande har 
kommunen ett kontrakt med Boo Folkets Hus avseende fritidsgårdsverksamhet i Orminge 
som upphör den 31 december 2013. Detta kontrakt kan inte förlängas och därför måste en 
ny upphandling genomföras innan årsskiftet.  
 
För att uppnå viss kontinuitet och långsiktighet föreslår idrotts- och fritidsenheten att en 
kommande kontraktsperiod ska vara på tre år med möjlighet till två års förlängning.  
Fritidsnämnden har tidigare diskuterat att det för vissa verksamheter kan vara lämpligt att 
fastställa ett ersättningsbelopp för uppdrag som ska upphandlas. Med en sådan modell 
utvärderas inkomna anbud med andra kriterier än pris, till exempel vad en anbudsgivare 
kan erbjuda för verksamhet till vilken kvalitet och i vilken omfattning.  
 
Enheten föreslår att en utförare ska ges en ersättning med 3 060 000 kronor för 2014 och 
att ersättningen ska räknas upp årligen med utgångspunkt från arbetskostnadsindex och 
konsumentprisindex. Med detta ersättningsbelopp får den entreprenör som anordnar 
fritidsgårdsverksamhet i Orminge likvärdiga förutsättningar som övriga fritidsgårdar. 
Förslaget innebär en kostnadsökning för fritidsnämnden med 260 000 kronor.   
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Enheten bedömer att det blir mer intressant och attraktivt att lämna in anbud med 
föreslagen kontraktstid och föreslagen ersättningsnivå jämfört med villkoren vid tidigare 
upphandling.  
 
Enheten föreslår att fritidsnämnden ska anta förfrågningsunderlaget innan upphandlingen 
annonseras.  

Ekonomiska konsekvenser 
Förslaget innebär ökade kostnader för fritidsgårdsverksamheten i Orminge med 260 000 
kronor. Skälet för att öka kostnaderna är att alla utförare av fritidsgårdsverksamhet, oavsett 
om verksamheten drivs i kommunal regi eller av en upphandlad entreprenör, ska ges lika 
villkor för driften av verksamheten. Därmed uppnås en konkurrensneutralitet och ingen 
utförare kan anses som mer gynnad än annan.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-04 
 
 
- - - - - 
 
  



 27 (46) 
 2013-09-18 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  99 FRN 2013/413- 287 

Förstudie ombyggnad av Näckenbadet och alternativa 
förslag 

Beslut 
1 Fritidsnämnden ger byggenheten i uppdrag att ta fram tre olika utredningsalternativ för 

Näckenbadet. Utredningarna skall avse  
Alternativ 1: Ombyggnad(uppgradering) av Näckenbadet 
Alternativ 2: Nytt badhus Näckenbadet/befintlig plats 
Alternativ 3: Nytt badhus i Fisksätra, alternativt Saltsjöbadens centrum eller 
vid Saltsjöbadens ishall. 

 
2 I utredningen ingår etablerings-/konsekvensutredning avseende bevarande alt. ny 

lokalisering av badhus i Saltsjöbaden/Fisksätra alternativt Saltsjöbadens centrum eller 
vid Saltsjöbadens ishall. 

 
3 Utredningen ingår även att ta fram en kostnadsindikation med angivande av 

konsekvenser/risker. Till detta bifogas preliminära tidsplaner för respektive byggnation. 
 
4 Fritidsnämnden beviljar en arbetsbudget för ovanstående utredningarna om 600 000 

kronor. 

Ärendet 
Med anledning av fuktskador och osäkerhet avseende bärförmågan i simbassängerna i 
Näckenbadet, har fritidsnämnden har tidigare informerats om badets byggnadstekniska 
bekymmer vid ett flertal tillfällen. I samband med nämndens reinvesteringar  2012-05-10, 
Investeringar för åren 2012-2014 vid nämndens sammanträde 2012-05-14, lägesrapport av 
fastighetsprocessen vid sammanträdet 2013-05-15 och då särskilt inventering gjord av 
Sweco samt vid ytterligare tillfällen då badet stängts, senast 2013-06-14. 
 
Under 2012 finns följande protokoll införda om Näckenbadet: § 21, § 61 och § 79. Under 
2013 finns Näckenbadet redovisat i protokoll § 27, § 46 och § 35. 
 
Den utredning som utförts av Sweco påtalar stora brister avseende fuktskador och 
bärförmåga som måste åtgärdas inom en snar framtid. Med anledning av detta behöver 
fritidsnämnden framöver ta ställning till hur den fortsatt verksamhet av badet långsiktigt 
skall bedrivas. För att ge nämnden möjlighet att ta ställning till bästa samhällsnytta utifrån 
funktion, byggrätter och ekonomi föreslås att utredningen i detta skede ska omfattas av tre 
alternativ. Ett alternativ avser ombyggnad(uppgradering) av Näckenbadet, nytt badhus på 
befintlig plats samt nytt badhus i Fisksätra. 
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Avsikten med förstudien av dessa tre alternativ är att fritidsnämndens ledamöter skall 
besluta om vilket alternativ nämnden förordar att lämna som Beslut av kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige. 

Alternativ 1: ombyggnad av Näckenbadet 
En förutsättning för fortsatt verksamhet är att nuvarande bassänger åtgärdas vilket 
poängteras i statusutredning som utförts av Sweco. Utredningen är daterad 2013-05-15. 
För att säkerställa risker, normkrav och kostnadsnivåer krävs en fortsatt utredning.  
 
En tömning av bassängerna krävs under kontrollerande former för att utreda bassängens 
kondition. Idag föreligger enligt utredningen risk för lyft av bassängen om bassängen töms 
och därmed risk för personskador. Alternativ kan en visuell besiktning via dykare ske på tre  
provplatser. 
 
Vid en ombyggnad måste även dagens myndighetskrav och tekniska egenskapskrav beaktas 
enligt BÄR. Ett exempel är tillgänglighetskraven. Konsekvenserna måste analyseras då de 
nya myndighetskraven sannolikt påverkar både funktioner, drifts- och investeringsbudget. 

Alternativ 2: nytt badhus Näckenbadet 
I utredning för nytt badhus på befintlig plats kommer en projektkalkyl upprättas för ett nytt 
Näckenbad med motsvarande innehåll som ett ombyggt Näckenbad. Utredningen kommer 
även omfatta möjliga utbyggnadsmöjligheter inom ramen för gällande detaljplan.   

Alternativ 3: nytt badhus Fisksätra 
I samband med programarbetet för Fisksätra kan konstateras att badhus i Fisksätra kan 
vara attraktivt bl.a. med närhet allmänna kommunikationer. Ett riktat Start PM för ny 
detaljplan avseende nytt badhus i Fisksätra är möjlig och föreslagen lokalisering enligt 
bifogad ritning kan tas fram såsom särskilt startprogram för denna del av Fisksätra under 
december. En kalkyl, tidplan och konsekvensanalys för badhus tas fram 

Ekonomiska konsekvenser 
Byggenheten har tidigare erhållit 200 000 kronor för att inleda utredningar för att belysa 
möjliga och rimliga alternativ. Utredningsdelen behöver således kompletteras med 400 000 
kronor. Det ekonomiska utfallet för tertial 2 visar att nämndens budget är i god balans och 
bedömningen är att arbetsbudgeten totalt om 600 000 kronor ryms inom nämndens 
budget. 

Föreningskontakt 
I uppdraget ingår att intervjua Saltsjöbadens simsektion om föreningens perspektiv om 
behov av funktioner idag och framåt. 
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Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade tillägg på beslutspunkt 3, alternativt Saltsjöbadens centrum eller 
vid Saltsjöbadens ishall. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut med Lars Berglunds tilläggsyrkande i 
beslutspunkt 3. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-11 
Bilaga 1 Statusbesiktning Sweco daterad 2013-05-15 
Bilaga 2 Lokaliseringsritning Fisksätra 
 
 
- - - - - 
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§  100 FRN 2013/  

Fritidsnämndens sammanträdesdagar 2014 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer följande sammanträdesdagar för 2014. 
 
Februari 12 Årsbokslut 2013 
April 2  
Maj 14 Tertial 1,Ramar 2014 
Juni 17 Mål och budgetseminarium 
Augusti 27  
September 24 Tertial 2, Mål & budget 2014 
Oktober 15  
November 12  
December 10  
 
2. Sammanträdena börjar klockan 18.00. 
 

Ärendet 
Enligt 2 § i Gemensamma bestämmelser för beslutsfattande, delegation m.m. för nämnder i 
Nacka kommun ska nämnden inför varje kalenderår besluta om sammanträdesplan (dag 
och tid) senast under september månad året före. 
 
Vid utformandet av ett förslag ska hänsyn tas till förläggningen av övriga nämnder och 
styrelser och till Kommunfullmäktiges sammanträden.  
 
Nämnderna ska dessutom ta hänsyn till tiderna för Kommunfullmäktiges behandling av 
årsbokslut, tertialbokslut och budget.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse  
Bilaga Schema årsplanering 2014 Fritidsnämnden 
 
- - - - - 
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§  101 FRN 2013/108 

Redovisning av föräldraundersökning simskola 2013 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet 

Ärendet 
Under tiden 4 – 14 mars 2013 genomförde idrotts- och fritidsenheten en 
föräldraundersökning för simskolan. Både föräldrar som står i kö till simskolan och 
föräldrar vars barn går eller nyligen har gått i simskolan har fått svara på frågor. 
 
Fritidsnämnden är en finansieringsnämnd vilket bland annat innebär att nämnden ska följa 
upp att verksamheterna, som bedrivs på uppdrag av nämnden, drivs utifrån nämndens mål 
och beslut. Föräldraundersökningen för simskolan är en del av denna uppföljning. 
Undersökningen ska också leda till att verksamheten utvecklas och är en del av nämndens 
arbete med att kvalitetssäkra de verksamheter som nämnden ansvarar för. 
Simskolan får både positiva omdömen och negativ kritik. Flertalet föräldrar är nöjda med 
simlärarna och anser att deras barn gör framsteg och lär sig simma i simskolan. Föräldrarna 
känner sig trygga när deras barn deltar i simskolan. Det som föräldrarna framför allt är 
missnöjda med är den tid det tar från det att man anmält sitt barn till dess att man får plats. 
 
Resultatet kommer att diskuteras, analyseras och bearbetas av idrotts- och fritidsenheten 
tillsammans med utförarna av verksamheten, för att se vilka förbättringar som är möjliga 
att genomföra för att utveckla och förbättra verksamheten. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-08-30 
Bilaga Rapport 2013-08-02 
 
 
- - - - - 
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§  102  

Handlingsplan för förskole- och skolplatser 2014-2022  

Beslut  
Fritidsnämnden beslutar att anta bifogat förslag till yttrande. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden beslutade 2013-06-12 bl.a. att ”Handlingsplan för förskole- och 
grundskolplatser 2014-2022” skulle överlämnas till kommunstyrelsen och berörda nämnder 
för synpunkter och att synpunkterna skulle lämnas senast oktober 2013. Fritidsnämnden är 
en av de nämnder, som av utbildningsnämnden ansetts vara berörd. 
Handlingsplan för förskole- och grundskolplatser är utbildningsnämndens 
planeringsinstrument gällande efterfrågan på förskole- och skolplatser i de olika 
kommundelarna. 
 
Kommunens enheter inom idrott/fritid samt park och natur uppskattar att handlingsplanen 
tagits fram, vilket bör bidra till att det blir lättare att planera goda skol- och förskolemiljöer. 
Med god framförhållning ökar möjligheterna att skapa bra miljöer för barnen i Nacka. 
Möjligheterna till samverkan mellan skola/förskola och idrott/fritid och natur/park ökar  - 
vilket är mycket positivt. 
 
Enheterna vill som svar på handlinsplanen lyfta frågan om tillgång till säkra och kreativa 
utemiljöer för alla barn och unga i förskola och skola. Enheterna har uppmärksammat att 
en del förskolor och skolor har utemiljöer som har brister i miljön. Detta försöker man 
kompensera genom att använda allmän plats för organiserad lek och rekreation, vilket kan 
leda till konflikter i park och naturmark vid ett bostadsområde. 

Fritidsnämnden lämnar följande yttrande till utbildningsnämnden 
Fritidsnämnden uppskattar att handlingsplanen för förskola, skola 2014-2022 tagits fram 
och att nämnden ges möjlighet att lämna ett yttrande.  
 
Fritidsnämnden anser generellt att handlingsplanen är ett bra och värdefullt underlag för att 
planera goda skol- och förskolemiljöer. Med god framförhållning ökar möjligheterna att 
skapa stimulerande miljöer för barnen i Nacka. Möjligheterna till samverkan mellan 
skola/förskola och idrott/fritid ökar också - vilket nämnden anser mycket positivt. 
Förhoppningsvis kommer behovet av ”provisoriska lösningar” att minska. Provisoriska 
lösningar har i flera fall inneburit att förskolor placerats på kommunens bollplaner, vilket 
lett till att en redan stor brist på bollplaner, blivit ännu större.  
 
Fritidsnämnden vill särskilt göra utbildningsnämnden uppmärksammad på att det finns ett 
stort behov av säkra och stimulerande utemiljöer för alla barn och unga.      
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Nämnden har uppmärksammat att en del förskolors och skolors utemiljöer brister i 
utformningen och en del av miljöerna erbjuder barn låg stimulans för fysiska rörelser och 
kreativitet. Några anordnare saknar egna gårdsmiljöer och i brist på detta, kompenserar 
några anordnare det genom att använda allmän platsmark för organiserad lek och 
rekreation. Dessa lekplatser inte är avsedda att fungera som förskole-/skolgårdar och 
motsvarar inte anordnares syn behov av mer skyddad ”gårdsutformning”. I dessa fall 
uppstår intressekonflikt mellan allmänhetens behov av öppna lekplatser och förskolors 
behov av tillsyn av de mindre barnen.  Följden är att allmänheten inte känner sig 
välkommen till den allmänna lekplatsen.   
 
Naturligtvis är alla barn och unga välkomna till alla kommunala lek- och 
rekreationsanläggningar men vistelsen på allmänna platser bör ske på lika villkor. 
Handlingsplanen bör då även ge stöd för att varje anordnare ska ansvara för att de erbjuder 
barn och unga en pedagogisk och stimulerande ”närzon” till varje förskola och skola. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-03 
Bilaga Förslag till fritidsnämndens yttrande 
 
 
- - - - - 
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§  103 FRN 2013/19 

Verksamheten informerar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information bekräftande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/ eller av 
kommunfullmäktige. 
 

Geografiska 
områden 

Projekt 
Typ av objekt 

Status Åtgärd1 

Älta Ridskola 
Källtorp 

Planbesked har 
godkänts av Miljö- och 
Stadsbyggnadsnämnden 

 

   
 Sporthall Planenheten utreder 

nytt program för Älta 
centrum. Även 
fritidsanläggningar 
ingår i det nya 
programmet och 
placering av ny 
sporthall.  

Avvaktar beslut om 
planprogram för 
centrum 

    
Sicklaön Kampsportlokal/Skuru Ombyggnadsarbete 

pågår. Beräknas 
slutföras 2013/10 

Pågår 

   
Aktivitetspark/Duvnäs-
Utskog 

Upphandling av 
entreprenör pågår 

 

   
   

Geografisk 
områden 

Projekt 
Typ av objekt 

Status Åtgärd 

 
  

                                                 
1 Åtgärder med kursivstil är avvikelse från föregående rapport 
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Sicklaön 7 manna och extra 

tränings yta 
konstgräsplan 
Sicklavallen 

Upphandling klar 
Startmöte 
2013-09-06 

Byggstart 
2013-09-23 

Nacka IP02 
11 manna konstgräs 

Upphandling klar 
Startmöte 
2013-09-06 

Byggstart 
2013-09-16 
 
 

    
Saltsjöbaden Näckenbadet  Förstudier Arbetet pågår 

Rapport prel 
2013/09 

    
Saltsjö-Boo Myrsjö IP Arbete pågår. 

Besiktning 2013/09/10 
Pågår 

   
Boovallen plan 1 Planen taget i bruk 

Godkänd 
Slutbesiktad 
2013/08/22 

   
Boovallen 
omklädningsrum 

Husleverans vecka 35 
Besiktning bokad 
2013/10/13 

Byggnad levererad 
och uppförd 

    
 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-04 
 
 
- - - - - - 
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§ 104  FRN 2013/114 

Anläggning av konstgräs, Tollare folkhögskola 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar information till protokollet 

Ärendet 
Då behovet av fotbollsplaner inom sydvästra Boo är stort och lämpliga ytor är svåra, har 
Nacka kommun erbjudits möjligheten att anlägga konstgräsplan på Tollare folkhögskolas 
befintliga fotbollsplan (9-manna). Styrelsen för Tollare folkhögskola har på styrelsemöte 5 
september 2013 ställt sig positiva fortsatta projekterings- och upplåtelsearbeten, vad det en 
kommunfinansierad konstgräsplan på folkhögskolans mark.   
 
Folkhögskolan för även diskussioner med NCC om uppförande av förskola på 
folkhögskolans ägor, vilket möjliggör vissa samordningsvinster, exempelvis 
parkeringsplatser. 
 
Anläggning av ny konstgräsplan för breddfotboll vid Tollare folkhögskola, som kan 
användas av kommunens medborgare och för folkhögskolans verksamhet. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-11 
Presentationsmaterial från Sweco 
 
 
- - - - - 
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§  105 FRN 2013/09 

Information om processen för framtida investeringar 
och underhåll av sportbyggnader 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt den 19 juni 2013, § 70 att lokalenheten ska lämna förslag till 
fritidsnämnden för att ge nämnden möjlighet att lämna yttrande om lokalenhetens förslag 
till prioriteringar av underhåll i kommunens sportbyggnader. Information ska ske innan 
lokalenheten lämnar ärendet för beslut av kommunstyrelsen och fastställande av 
kommunfullmäktige. Mot denna bakgrund lämnar lokalenheten information om processen 
för planering investering och planerat underhåll 2014. 
 
De sportbyggnader som lokalenheten ansvarar för planeringen av investering och underhåll 
är kommunens sporthallar, simhallar och ishallar. 

Investeringsärenden 2014 
För investeringar i tillkommande kapacitet eller utökning, har kommunstyrelsen den 13 maj 
2013, uppdragit åt respektive nämnd att identifiera och inkomma med sitt lokalbehov för 
den kommande tioårsperioden senast den 31 oktober 2013. För närvarande arbetar 
lokalenheten med investeringsärenden avseende Näckenbadet och Nacka Sportcenter. 
 
Nacka Sportcenter 
En förstudie på underhållsbehovet har genomförts av byggenheten, i samarbete med 
idrotts- och fritidsenheten. Installationer såsom ventilation, el och rör har setts över, 
omklädningsdelar och sporthall. 
 
Entré del för simhall och sporthall behöver uppfräschning och tydlig hänvisning till 
centrumets övriga delar, för besökande allmänhet, skolklasser och föreningar. 
Idrotts- och fritidsenhetens personalutrymme med reception ingår i entré planeringen. 
Yttre entré har även ingått i förstudien. 
 
Byggenheten bereder ärende om förnyelse av Nacka sportcentrum till kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott under september. 
 
Näckenbadet 
Utredning om Näckenbadet pågår, se särskild informationsskrivelse från byggenheten. 

Planerat underhåll 2014 
Lokalenheten har inte fastställt resurs/medel i budget, för planerat underhåll. 
Detaljbudgeten fastställs i november. Utifrån lokalenhetens översikt, föreslås denna 
prioritering inom fritidsområdet:  
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• Nacka Bollhall     - sportgolv    ca: 1 000 tkr. 
• Myrsjö sporthall  - omklädningsdelar  ca: 2 000 tkr 
• Nacka Ishall        - ventilation och 2-4 omklädningsrum. ca: 1 000 tkr 
• Tattby bollhall    - ytskikt, omklädningsrum och hall.     ca: 1 000 tkr 

  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-09-03 
 
 
- - - - - - 
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§  106  

Övriga frågor 
 

Bevakning av obestånd 
Uppföljning av obetald hyra avseende Drevinge: Ackordcentralen Stockholm AB, AC 
Affärsjuridik meddelar 2013-09-18 att konkurshandläggningen fortskrider med 
förvaltarberättelse varvid vid bl.a. granskar bolagets bokföring. Förvaltaren bedömde 
inledningsvis att det inte kan beräknas någon utdelning till oprioriterade fordringsägare. 
Skulle den bedömningen förändras kommer kommunen att få en underrättelse från 
tingsrätten om att kommunen måste bevaka sin fordran till tingsrätten.  
 

Idrottsstipendiet 
Nämnden informerade att arbetet med 2014 års idrottsstipendium påbörjats i enlighet med 
överenskommelse om idrottsstipendium. Sedan tidigare har nämnden beslutat att juryn 
består av NIAs ordförande, fritidsnämndens ordförande samt Teknisk Fantasi AB. 
 

Kapacitetsutredning 
Fritidsnämnden erhöll inför 2014 medel om 200 000 kronor för att utreda och analysera 
kapaciteten av fritidsanläggningar i Nacka. Ett första steg i denna utredningsdel anmäls till 
nämnden under rubriken anmälningar. Rapporten kommer att kompletteras med 
demografiska analyser för de kommuner som jämförs med Nacka i denna rapport. 
Rapporten återkommer som ett informationsärende vid kommande nämndsammanträde. 
 

Utredning om ridverksamheten i Nacka 
Idrotts- och fritidsenheten har inlett utredningen bl.a. har enheten haft samtal med Nacka 
ridklubb för deras medverkan i en sådan utredning. Samordnings- och utvecklingsenheten 
har fått i uppdrag att sammanställa tidigare utredningsresultat om ridverksamheten i Nacka. 
Minnesanteckningar från enhetens första samtal med Nacka ridklubb har anmälts till 
nämnden liksom uppdrag som lämnats till samordnings- och utvecklingsenheten. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 106 
 

Incident i Nackas simhall 
Åsa Engwall informerade nämnden att lördagen den 14 september inträffade en incident i 
Näckenbadet. Ca kl 14 fick en besökare epileptisk kramp. Räddningstjänsten tillkallades 
men vid ankomsten till badet åkte de till den fel grind och ankomsten fördröjdes. 
Gruppchefen tillkallades och uppföljning görs av idrotts- och fritidsenheten.” 
 
Nämnden sänder en eloge till personalen för bra insats. 

Öppet sammanträde november 
Nämnden beslutade att nämndens sammanträde 13 november ska vara öppet för 
allmänheten. 
 
 

Omklädningsrummen på Boovallen - invigning 
Johan Kjellman (NL) frågade om datum gällande invigningen av omklädningsrummen på 
Boo-vallen. 
 

Älta Sporthallen 
Louise Ollivier (MP) undrar vad som händer när det gäller en ny sporthall i Älta. 
Nämndens förtroendevalda har fått brev från eldsjälar med förslag, vad händer nu? 
 
Ordförande Lars Berglund svarade att programarbetet Älta centrum pågår. I arbetet ingår 
det att hitta plats för en sporthall. 
 

Fritidsgård kvällar och helger 
Louise Ollivier (MP) undrar om möjligheter att ha fritidsgårdarna öppna på kvällar och 
helger. 
 
Åsa Engwall svarade att frågan tas upp på nästa sammanträde. 
 
 
- - - - - - 
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§  107  

Delegationsbeslut Fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
FRN 2013/2 Utbetalning av Lokalt Aktivitetsbidrag för våren 2013 
 
FRN 2013/99 Verksamhetsstöd till DHB Östra 2013 
 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20130918 
 
 
- - - - - 
 
  



 42 (46) 
 2013-09-18 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  108  

Inkomna handlingar Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 

Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
 

• Information 
Höstens verksamheter i tjejverkstan 

 
• Kallelse till Föreningsrådets möte tisdag 17 september 2013 
 
• Minnesanteckningar 20130828 
 Dialog med Nacka ridklubb om stöd till ridklubbens verksamhet 
 
• 20130903 e-post 
 Ang utveckling av skidspåren i Saltsjöbaden 
 Svar Åsa Engwall 20130903 
 
Sypunktshantering maj – aug 2013-09-18 
 
20130916 ang uppdragsersättning för tjejverkstan 2013 och 2014 från Föreningen 

mötesplats Järlahuset 
Svar från verksamheten 20130917 
Brev 20130918 från Föreningen mötesplats Järlahuset 
 
20130917  Tjänsteanteckning angående Inkomna handlingar från verksamheten 

Tjejverkstan  
 
Sammanställning av inkomna synpunkter och klagomål på lekplatser 20130504 – 0916 
 
Kontrakt Konstgräs Sicklavallen 
 
20130828 Utredningsuppdrag ridverksamheten i Nacka/Lena Dahlstedt 
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Forts § 108 
 

Följande Kurser och konferenser har inkommit till Tekniska nämnden 
 

• FOU konferens 
Spelar det någon roll? 
Presentation av FOU projekt om det förebyggande och uppsökande arbetet i 
Nacka, Värmdö, Haninge och Södertälje. 
28 november / 
Nacka aula 

 
• Folke Bernadottes minne/ Handikapp förbunden 

Ska vi fråga barnen vad de behöver? 
22 november 
Stockholm 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20130918 
 
 
- - - - - 
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§ 109  

Ärende som utgick  
 
FRN 2013/116 
Re-investeringar/nyinvesteringar inom befintliga idrottsanläggningar 
 
 
 
- - - - - 
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BILAGA 1  § 95 

Fritidsnämnden arbetsordning 
Mattias Qvarsells (S) yrkande  
 
Att under rubriken ”Politisk beredning” tillföra följande i slutet av första stycket: ”En 
person från varje parti i fritidsnämnden ges möjlighet att delta i beredningsmötet.” 
 
Stryk ” För reservationer/protokollsanteckning har nämnden en blankett som i första hand 
ska användas.”  
 
Under justering av protokollet behöver man tillägga vad en justeringsanmärkning är. 
 
Yrkanden ska lämnas in, men inte inför ärendets hantering. Utan inför beslutet i ärendet. 
 
Reservation innebär mer än att man är emot, detta bör förtydligas genom någon mening 
om att man inte heller kan ställas till svars för beslutet i t.ex. en rättsprocess eller av 
revisorerna. 
 
Reservation och protokollsanteckning ska anmälas innan nämnden avslutar sammanträdet. 
 
Beslutsgång (före Votering): Beslut fattas normalt genom acklamation, Ordförande frågar 
om nämndens önskar bifalla uppläst förslag, om någon har yrkat avslag så ska även det 
yrkandet behandlas. Ordförande ska formulera yrkandena så att nämndens ledamöter som 
bistår förslaget får möjlighet att svara ”ja”, därefter ska de som önskar avslå förslaget ges 
möjlighet att svara ”ja”.  
Exempel: Ledamot A har yrkat bifall till förslag X. Ledamot B har yrkat avslag på förslag 
X. Då säger ordförande: ”Beslutar nämnden att bifalla förslag X?” (de som vill bifalla 
förslag X säger då ”ja”), därefter säger ordförande: ”Beslutar nämnden att avslå förslag X?” 
(de som vill avslå förslag X säger då ”ja”). Notera att man alltså säger ”ja” till det förslag 
som man själv röstar på, och aldrig ”nej”. Detta för att Ordförande ska ha lättare att höra 
vad nämnden har fattat för beslut. Därefter redogör ordförande för hur denne har 
uppfattat nämndens omröstning exempelvis såhär: ”Jag finner att nämnden har beslutat att 
bifalla förslag X”. Varpå hen avvaktar någon sekund och sedan slår klubban i bordet. Om 
någon begär votering före att klubban har fallit ska den verkställas. 
Politikerinitiativ kan anmälas i förväg eller under nämndsammanträdet. Initiativet ska 
beredas innan beslut fattas i den sakfråga som initiativet berör. 
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BILAGA 2   § 96 

Upphandling av drift av Näckenbadet och Nacka simhall 
Mattias Qvarsells (S) yrkande  
 
Säkerställ nackabornas tillgänglighet genom att låta entreprenören redovisa vilka särskilda 
åtgärder man tänker vidta för att öka tillgängligheten för de grupper som av annat än 
geografiska skäl sällan eller aldrig besöker anläggningen, utradera simokunnigheten. 
 
Säkerställ att privatiseringen inte blir kostnadsdrivande. Krav på kommunens och 
medborgarens rätt till full insyn i räkenskaperna.  
 
Offentlighetsprincipen ska gälla som om det vore en kommunal aktör. 
Fullt meddelarskydd för de anställda så som om kommunen hade varit arbetsgivaren. 
 
Leverantören ska tillämpa samma nivåer och villkor som regleras i kollektivavtal inom 
samma bransch. 
 
Leverantören ska på beställarens anmodan erbjuda sommarjobb till kommunens 
ungdomar.  
 
På simhallarna skall fri tillgång till kommunens öppna nätverk (wifi) finnas. 
 
Det dokumenterade arbetsmiljöarbetet ska kontinuerligt delges beställaren. 
Anlitande av underentreprenör i ett eller flera led ska godkännas av såväl lokal facklig 
organisation som av beställaren.  
 
F-skattande leverantör som utför sysslor jämförbara med A-skattare skall ur alla 
hänseenden förutom skattetekniska betraktas som arbetstagare. 
 
Anbudsgivare ska inför utvärdering av anbud redovisa samtliga tillbuds- och 
arbetsskaderapporter inom sin verksamhet för 2012, samt för tid därutöver om de kan 
anses vara allvarliga. 
 
Leverantören ska tillämpa tystast tillgängliga teknik om det är ekonomiskt rimligt. 
Erfoderlig antal personal för att kunna upprätthålla säkerheten. Vilka sanktionsåtgärder har 
vi om vi inte kommer överens på driftsmötena? 
 
Kommunen ska själva lägga anbud i upphandlingen. 
 
Anläggningarna ska drivas energieffektivt och med minsta möjliga negativa miljöpåverkan. 
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